



Referat

Tid: 13.05.2024 kl. 14.30

Sted: Rosenborggade 1b 1130 København K

Tilstedeværende: Per Normann, Tobias Imfeld, Børge Bo Hansen, Rasmus Sylvest Mortensen Line Schiellerup, Lene Jæger, Mie Knudsen, Tilde Randsborg og Charlotte Larsen.

Virtuelt deltagende: Katja Milling Knudsen, Bente Sørine Andersen, Per Tornøe, Anders Breinholt Nielsen

Fraværende: Jesper Ottosen

1. Velkomst v. formand

Line byder velkommen

Ordstyrer til dette møde er Lene. Rasmus fungerer som konstituerende ordstyrer indtil Lene ankommer, som er forsinket frem til kl. 15.00

Dagsorden er udviklet i samarbejde med Lene
Dagsorden og ordstyrer godkendes.

- 1 ~~Anders Breinholt Nielsen~~
- 2 ~~Bente Andersen~~
- 3 ~~Børge Bo Hansen~~
- 4 ~~Charlotte Larsen~~
- 5 ~~Jesper Ottosen~~
- 6 ~~Katja Milling Knudsen~~
- 7 **Lene Jæger**
- 8 Mie Knudsen
- 9 Per Norman
- 10 Rasmus Sylvest Mortensen
- 11 Sidse Jørgensen
- 12 Tobias Imfeld
- 13 Tilde Randsborg

Charlotte og Børge Bo har et punkt til eventuelt.

2. Orientering v. formand

Kort nyt, se i øvrigt skriftlig orientering. Line orienterer derudover mundtligt med følgende;

- Uddannelsesfagligt Råd, hvorfra Line har modtaget 150.000 til projekt og har en plads sammen ETF, nedlægges som følge af, at Regionsrådet har besluttet at "spare" Rådets pulje på 2 mio. i forbindelse med adm. besparelser.
- I DFys er der ansat en ny direktionssekretær i stedet for Bente Molberg, en person, der bl.a. skal servicere regionsformændene og bestyrelsen ift. regionskonferencer. Øv med skift men vi glæder os til at møde den nye.
- Med forhandlingschef, Anne Marie Krogh er der kommet større fokus på, at vi ikke skal lave opgaver i stort omfang, som vi ikke er uddannet/ansat til. DFys har igangsat en kampagne/indsats 'Pres på faglighed'. Vores OK er en uddannelsesOKog. Man ansættes som fysioterapeut til opgaver for fysioterapeuter. Sekretariatet opfordrer til at TR sender eksempler ind til forhandlingsafdelingen. Initiativet starter op nu. Der vil komme besked ud til TR.
- KP's fagfestival for de studerende er rykket til d. 7.9.
- Regionsformand for ETF, Rikke Uldum Abrahamsen er fraværende i øjeblikket grundet sygdom i nær familie.. Line oplever at Ergoterapeutforening støtter godt op om de aftaler DFys har med ETF.
- Som kommende repræsentantskabsvalgte skal bestyrelsen være opmærksom på suppleantreglerne . De nyvalgte vil modtage information om dette. Læs evt. mere i den skriftlige orientering.
- Måske er fortolkningen ikke i tråd med vedtægterne. Line mener, at så længe suppleanterne er orienteret forud for repræsentantskabet, er reglen i orden for hende. Reglen er, at hvis man ikke kan deltage i repræsentantskabet, vil det medføre fuld forfald for resten af Rep perioden, dvs. også til evt. ex. Rep og Dialogmøde. Suppleanten vil supplere som repræsentant for resten af perioden. HB siger, at reglerne vil stå knivskarp når det kommer ud til de valgte repræsentanter.
- Ift. ændringsforslag skal man nu kunne sende dem inden en frist forud for repræsentantskabet. Der vil også blive mulighed for at stille ændringsforslag på selve mødet, og HB vil prøve at finde en god måde hvorpå det kan gøres, uden at REP skal trækkes for meget ud. Reglen skal laves for at hindre, at folk bruger meget tid på REP til at formulere forslagene, men har forberedt mest muligt hjemmefra.

- Sidst orienterer Line om, at der tilsyneladende har været en juridisk vurdering af det, som de faglige selskaber har fremhævet, at HB og REP ikke kan bestemme over dem. DSF og de faglige selskaber er selvstændige virksomheder, da der blev i sin tid lavet en CVR-registrering.

Bestyrelsen spørger ind til betydningen og undre sig over deres deltagelse i REP, hvis fortolkningen er, at de ikke ser REP som den øverste myndighed. Bestyrelsen spekulerer over hvad opfattelsen af REP er blandt de faglige selskaber og hvordan deres autonomi fungerer. I den forlængelse diskuterer bestyrelsen også, hvorvidt der mon kommer vedtægtsforslag til REP som output af den nye viden om CVR-registrering.

Bente oplyser om, at CVR-nummer oprindeligt blev lavet for en økonomisk selvstændighed og orienterer derudover bestyrelsen mere teknisk viden om DSF og de faglige selskaber og pointerer, at man skal huske at adskille de to.

3. Orientering v. RB-medlemmer

Kort nyt, send gerne skriftligt orientering på forhånd

Charlotte orienterer om afholdt kommunalt TR-møde. Et af emnerne hed d. 90% ledelsesløse arbejdsplads m. oplæg fra Gentofte Kommune om Europas bedste arbejdsplads, der handlede om medarbejderinput. Derudover er der netværksmøde for myndighedsansatte ergo og fysioterapeuter i morgen med 28 tilmeldte.

4. Videre arbejde med REP-forslag

Indstilling	<p>a. Bestyrelsen beslutter om medlemmerne inviteres til at deltage under RBs drøftelse på det ordinære møde d. 23. oktober, herunder beslutter om arrangementet aflyses såfremt det udelukkende er repræsentanter, der har tilmeldt sig.</p> <p>b Bestyrelsen beslutter om ordinære RB medlemmer, der ikke opnår valg, inviteres med til at deltage som gæster.</p> <p>c. Bestyrelsen arbejder videre med ideer REP forslag</p>
Indhold	<p>RB har tidligere inviteret medlemmerne til at deltage under RB´s drøftelse af REP materialet. Historisk er der meget lidt interesse. Sidste gang var der ingen medlemmer tilmeldt der ikke samtidig var Repræsentanter. RB er ikke forpligtet at vedtægter til at inviterer, men af bestyrelsens forretningsorden. Der lægges derfor op til at RB beslutter om der skal inviteres og om det skal aflyses, hvis der ikke er andre medlemmer tilmeldte end valgte repræsentanter.</p> <p>Af hensyn til bestyrelsens videre arbejder efter REP, foreslår RF at de få medlemmer af bestyrelsen, der ikke opnår valg til REP,</p>

	<p>inviteres til at deltage som gæster. Transportudgift, overnatning og TAF for fredag afholdes af bestyrelsens budget.</p> <p>RF/RB har inviteret RHS til at deltage i REB som led i hendes arbejde for regionskontoret. RHS deltager såfremt studierne tillader det.</p> <p>Bestyrelsen har lovet hinanden at være godt forberedte til REP 24.</p> <p>Det forudsætter noget forberedelse, som begyndte på sidste møde og fortsættes på dette. Siden sidste møde har RB oprettet en fælles docsmappe, hvori de kan arbejde med forslagene mhp at afsøge mulige medforslagsstillere.</p> <p>Tidshorisont for RBs forberedelse af evt. REP. forslag .</p> <p>Ajourført som en del af referat.</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Dette møde - fortsat drøftelse, sparring og afsøgning 2. 15.8 Ex. RB mhp kvalificering, endelig afklaring og afsøgning ift. medforslagsstillere. Der er mulighed for at aftale "sidste hånd på forslag" 3. 19.8. deadline for indsendelse til DFys sekretariat (nærmere information fra sekretariatet efter afholdelse af valg) 4. slut juni behandler HB egne forslag herunder forslag udløst af sidste REP. 5. 19.8 deadline for REP forslag 6. 7.10 Frigivelse af REP materiale 7. 23.10 Ordinært RB møde - gennemgang af udvalgte dele af REP materialet. Udvalgelse sker på mødet og ud fra en vurdering af hvilke dele, der har behov for mest forberedelse. 8. Såfremt RB har behovet kan der lægges et møde op til REP
<p>Drøftelse</p>	<p>HB har afholdt 2 hybridmøder for nuværende og kommende Repræsentanter og interesserede. Fra RB deltog Line, Tilde, Lene, Jesper og Anders.</p> <p>Til mødet opfordrede Jeanette og Janne til at der ikke stilles så mange forslag i år.</p> <p>Line orienterer om, at repræsentanter, der stiller forslag nu, også skal forholde sig til økonomien. De skal altså forholde sig til finansieringen af forslaget. Også medarbejderressourcer.</p> <p>Proces omkring ændringsforslag arbejdes der med i HB.</p> <p>Line opfordrer til at bruge <i>beretningen</i> som tiden på REP, hvor forsamlingen kan stille både spg., men også politiske kommentarer og ønsker til foreningens retning og politik.</p>

Beslutning	<p>Det er op til det enkelte bestyrelsesmedlem at skrive i docs dokumentet og synliggøre sit forslag og afsøge om andre vil være medforslagsstillere</p> <p>Yrsa sender en ny vejledning ift. google docs, bestyrelsen har svært ved at bruge den.</p> <p>Stillingtagen til medlemsmøde: bestyrelsen beslutter, at det skal være online, og det skal aflyses, hvis der ikke er nok tilmeldte. Bestyrelsen aftaler et minimum på 5 <i>ikke-repræsentantskabsvalgte</i> medlemmer.</p> <p>Der tages stilling til hvorvidt ikke valgte bestyrelsesmedlemmer kan deltage som gæster på bestyrelsens regning: bestyrelsen beslutter, at der tages stilling fra Repræsentantskab til Repræsentantskab efter valget. Note: i udgangspunktet ikke, men bestyrelsen ønsker at kunne tilbyde nyvalgt regionsbestyrelsesmedlem at deltage nyvalgt uden tidligere erfaring med RB og REP.</p>

5. Pause

6. Plan for fortsat arbejde med RB's politiske fokusområder

Indstilling	- bestyrelsen tilslutter sig plan for det videre arbejde med fokusområder
Indhold	<p>bestyrelse skaber sig et overblik over de politiske fokusområder og tidsplan for disse mhp at RB gerne skulle have noget af deres arbejde med i beretningen for 2022-2024.</p> <p>Regionskontoret opfordrer til at de enkelte grupper får styr på tovholder, opgave og målsætning.</p> <p>De enkelte grupper/tovholder præsenterer fokusområde, status og evt. ønsker til sparring/hjælp/forstærkning.</p> <p>Plan:</p> <p>- hver gruppe udfylder skemaerne i vedhæftede dokument for at sikre tid til at arbejde med fokusområderne og nå at få produceret noget til beretningen</p>

	<p>det drejer sig om følgende;</p> <ul style="list-style-type: none"> - Dato for møde med regionskontoret - Hvad der ønskes med i beretningen i 2025 - Hvad og hvordan hver arbejdsgruppe ønsker at arbejde med fokuspunkterne på og i mellem de kommende RB møder
Drøftelse	
Beslutning	<p>Bestyrelsen tiltrådte indstillingen.</p> <p>De bestyrelsesmedlemmer, der ikke har en gruppe, byder sig til i de eksisterende grupper.</p> <p>Grupperne sender selv til regionssekretæren</p>

8. Er vi klar til dialogmøde?

Indstilling	<ul style="list-style-type: none"> - regionskontoret giver RB status på nyt ift. dialogmøde siden sidste møde - særligt RB's rolle til dialogmødet vil der lægges vægt på
Indhold	<p>Regionskontoret informerer RB om nyt ift. dialogmøde siden sidst.</p> <p><u>RB vil få status på:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> - tilmeldinger, evt. ventelistestatus herunder bordopsætning, maks antal pladser og regionskontorets beslutning heraf - møde m. moderator Christoffer Demant Thomsen og hans forventninger til RB - planlægningsgruppen <p>Udklip fra referat 10.04.24 pkt. dialogmøde mundtlig status:</p> <ul style="list-style-type: none"> • <ul style="list-style-type: none"> ○ Regionssekretæren har teten ift. at få kontakten Christoffer Buster Reinhart ○ Programmet er rykket ift. velkomsten så der er mere luft. Det betyder at der allerede inviteres til kl. 16 til kaffe og kage og kl. 16.30 er der velkomst. ○ Line ønsker, at flere hjælper til på dagen med at sige tak, instruerer om pause og generelt være aktiv under dialogmødet. Charlotte vil gerne hjælpe til med dette ○ Regionssekretæren sender en outlook invitation til bestyrelsen om, at dialogmøde begynder kl. 16 med anvisning om at være til stede når medlemmerne kommer. ○ Mie forslår digital buket som tak til gæsterne.

	<ul style="list-style-type: none"> ○ Regionssekretæren begynder med reklame for dialogmødet på hhv. Facebook, Corpus og mail til medlemmerne. ○ Line og Charlotte taler sammen om afrunding af dialogmødet. ○ Regionssekretæren sender PowerPoint slides til planlægningsgruppen
Drøftelse	<p>Regionssekretæren orienterer om et deltagerantal på 150 til dialogmøde.</p> <p>Mie kan ikke komme videre med digital buket.</p> <p>Vi køber en evighedsbuket til Jeanette Præstegaard</p> <p>Regionssekretæren skal huske at tilføje 3 ekstra bestyrelsesmedlemmer til listen, som glemte at tilmelde sig.</p> <p>Derudover skal regionskontoret have styr på hvorvidt Jeanette, Allan og Malthe spiser med.</p>
Beslutning	<p>Bestyrelsen modtog orientering jvf. indstilling</p>

11. RB's løst og fast før sommerferie

Indstilling	
Indhold	<p>Er der noget som RB skal orienteres om / tage stilling til / arbejde med over sommeren? Næste ordinære RB møde er i september, hvor vi også har dimittend rundringning og spiser middag sammen</p> <ul style="list-style-type: none"> - praktisk omkring deltagelse i dimission på KP d. 27. og 28.6 - Bestyrelsesmedlemmernes sommerferieuger og planer - etc.

Drøftelse	Line orienterer om dimissionen, vi uddeler kuvert ved dimissionen. En fra bestyrelsen må gerne lave en lykønskningstale. Bente orienterer om d. 28 Sigurdsgade er kl. 12-14 og torsdag d. 27 Hillerød er det kl. 16-18
Beslutning	Bestyrelsen sender deres ferieønsker til regionssekretæren Charlotte deltager d. 28. i Sigurdsgade Bente og Mie i Hillerød d. 27 Line laver mail med det praktiske ift. folkemøde, hvem der kører med hvem O.S.V

12. Eventuelt

Medlemsmøde om livslang Læring

v/ Charlotte og Børge Bo De har planlagt et medlemsmøde (8. oktober) regner med 2-3 timer

Fokus: Opnå inspiration og meningsdannelse for medlemmerne, give dem indflydelse på REP og indflydelse på DFys politik. De overvejer om der skal laves et debatindlæg på baggrund. De vil gerne have hjælp til at præsentere/ lægge det op på hjemmesiden/invitation. Regionssekretæren vil hjælpe med dette.

Ideer til oplæg (foreløbige tanker, ingen er spurgt):

- Michael Poulsen kunne sige noget overordnet (har sagt ja)
- Bente Andersen om professionsuddannelse, hvad er det?
- Henrik Wiben, KP videreuddannelsesområdet.
- Specialistordning og certificering v. DSF-formand Rasmus Gormsen Hansen el. Jesper Ottosen.
- Oplæg om TR-vinklen omkring løn og anerkendelse, Tine Frimand fra Egedal kommune og Lene Jæger som begge er erfarne og dygtige TR og som har gjort sig tanker om tillæg ift. certificering.

Alle får 10 min max og så skal der være pause. I anden time drøftelse i mindre grupper og fælles afrunding og opsamling – vil gerne facilitere til bred debat.

Line opfordrer til at det ikke bliver for stort – evt. bare holde det i kantinelokalet Nørre Vold.

Opbakning fra bestyrelsen.

Regionssekretæren sender oplægget ud med referatet. Pkt til mødet i september

Uddannelse / Per T.

Vi skal vende det om uddannelsesreformen igen på et andet tidspunkt efter ønske fra Per T.

Bente siger, at der er meldinger fra regeringen og vil vende tilbage så snart hun ved noget.

Tilføjelse efter mødet: regeringen har udsat præsentation af reformen til efter sommerferien

13. Emner til næste dagsorden

Punkter til kommende dagsorden plukkes bl.a. via en liste med emneforslag, "rullende dagsorden".

Bestyrelsen opfordres til at komme med ønsker til kommende møder.

Næste bestyrelsesmøder:

Mandag d. 13. maj 2024	Almindeligt RB-møde	Kl. 14.30-21.00
Torsdag d. 15. august	Ekstra møde vdr. evt. REP-forslag	Kl. 17.00-18.00
Torsdag d. 5. september	Dimittendrundringning + sommerafslutning	Kl. 14.30-20.00
Onsdag d. 23. oktober	Almindelig RB-møde	14.30-17.00

Kommende arrangementer i DFys reg H:

19. april 2024	Alumne netværk KP
7. maj 2024	TR møde kommunale
14. maj 2024	NV Myndighedsansatte
29. maj 2024	Dialogmøde
30. maj 2024	NV Senior
12. juni 2024	Medlemsmøde Bornholm
8. oktober 2024	Medlemsmøde Livslang Læring

Regionssekretæren er blevet bedt om at sende en reminder til resten af årets kalenderinvitationer til bestyrelsen